
 

 

                                                                                       

 
 
 
 
 
 
 

 
Intergovernmental Meeting between Sahtu Secretariat Incorporated and 

the Government of the Northwest Territories 
 

La version française suit le texte anglais. 

 
YELLOWKNIFE, NT (November 20, 2024) – Premier R.J. Simpson, Minister Caroline 
Wawzonek, and Minister Lesa Semmler met with Chair Charles McNeely, President Sherry 
Hodgson (Tłego ̨̀ hłı  Got’ı nę Government), President David Menacho (Tulita Land 
Corporation), President Joseph Kochon (Ayoni Keh Land Corporation),   Director Bob 
Overvold (Fort Good Hope Métis Land Corporation), President Arnold Gaudet (Fort 
Norman Métis Community), Ɂek'wahtı dǝ́ Danny Gaudet (Délı nę Got’ı nę Government), Chief 
Richard Kochon, Behdzi Ahda First Nation. The Sahtu Secretariat Incorporated hosted the 
in-person meeting in Yellowknife on November 20, 2024. The meeting was postponed from 
June 27, 2024 due to the Fort Good Hope wildfire.  
 
MLA Daniel McNeely (Sahtu) attended as an observer. 
 
The meeting focused on areas of mutual interest, including: 

• Working collaboratively to support an update to the Mackenzie Valley Highway 
business case to continue to promote the project and also showcase the urgent need 
and benefits of federal financial investment for project construction.  

• The interruption of barge shipments due to low water levels and the challenges 
presented for the Sahtu Region and the Northwest Territories. Continued coordinated 
efforts are required to mitigate these effects and support the residents of the Sahtu 
Region through this crisis. 

• Working collaboratively to address mental health and addictions issues in Sahtu 
communities, including accessing available funding opportunities and exploring 
opportunities for partnership in enhancing in-territory support for addictions recovery, 
including the Sahtu region. 

• Continuing to work together to enhance the well-being of the Sahtu people. Both 
governments will work to identify potential resources to reinstate the Medical Travel 
Officer in the Sahtu Region – achieving this will be a step forward for both governments 
on the path towards reconciliation. 

 
Quick Facts 



 

 

• The Intergovernmental Memorandum of Understanding recognizes the importance of 
the government-to-government relationship between the SSI and the GNWT.  

o The agreement commits the governments to meet once per year.   
o The agreement was first signed in June 2015 for a five-year period and has been 

renewed in January 2021 for another five-year term expiring in 2026. 
 

• The GNWT and SSI signed the Memorandum of Understanding for the Advancement of 
the Mackenzie Valley Highway on April 10, 2019 and signed an amended and restated 
MOU on July 25, 2024. 

 

Related links 

• https://www.inf.gov.nt.ca/en/projects/mackenzie-valley-highway/library 
• https://www.gov.nt.ca/en/newsroom/government-northwest-territories-and-sahtu-

secretariat-incorporated-sign-amended-and 
 
 

For more information, contact: 
 
EIA_FINComms@gov.nt.ca 

Department of Executive and Indigenous Affairs, 
Public Affairs and Communications 
Government of the Northwest Territories 
 
Orlena Modeste 
Executive Director 
Sahtu Secretariat Incorporated 
867-589-4719 
 
 
  

https://www.gov.nt.ca/en/newsroom/gnwt-and-sahtu-secretariat-incorporated-sign-memorandum-understanding-advancement-mackenzie
https://www.inf.gov.nt.ca/sites/inf/files/resources/amended_restated_mou_-_ssi_and_gnwt_july_25_2024.pdf
https://www.inf.gov.nt.ca/sites/inf/files/resources/amended_restated_mou_-_ssi_and_gnwt_july_25_2024.pdf
https://www.inf.gov.nt.ca/en/projects/mackenzie-valley-highway/library
https://www.gov.nt.ca/en/newsroom/government-northwest-territories-and-sahtu-secretariat-incorporated-sign-amended-and
https://www.gov.nt.ca/en/newsroom/government-northwest-territories-and-sahtu-secretariat-incorporated-sign-amended-and


 

 

Réunion intergouvernementale entre le Sahtu Secretariat Incorporated 
et le gouvernement des Territoires du Nord-Ouest 

 
Yellowknife (TNO), le 20 novembre 2024 – Le premier ministre R. J. Simpson, la ministre 
Caroline Wawzonek et la ministre Lesa Semmler ont rencontré le président Charles 
McNeely (Sahtu Secretariat Incorporated), la présidente Sherry Hodgson (gouvernement 
Tłego ̨̀ hłı  Got’ı nę), le président David Menacho (Société foncière de Tulita), le président 
Joseph Kochon (Société foncière Ayoni Keh), le directeur Bob Overvold (Société foncière 
des Métis de Fort Good Hope), le président Arnold Gaudet (collectivité métisse de Fort 
Norman), Ɂek'wahtı dǝ́ Danny Gaudet (gouvernement Got’ı nę de Délı nę) et le chef Richard 
Kochon (Première Nation Behdzi Ahda). Le Sahtu Secretariat Incorporated a organisé la 
réunion en personne à Yellowknife le 20 novembre 2024. La réunion du 27 juin 2024 a été 
reportée en raison du feu de forêt à Fort Good Hope. 
 
Le député Daniel McNeely (Sahtu) a assisté à la réunion en tant qu’observateur. 
 
La réunion a permis d’aborder diverses questions d’intérêt commun, notamment ce qui 
suit : 

• Il faut travailler de concert en vue d’une mise à jour de l’analyse de rentabilité de la 
route de la vallée du Mackenzie afin de continuer à promouvoir le projet et de montrer 
le besoin urgent et les avantages d’un investissement financier fédéral dans la 
construction du projet. 

• Des efforts continus et coordonnés sont nécessaires pour atténuer les effets de 
l’interruption des expéditions par barges en raison des faibles niveaux d’eau et des défis 
posés à la région du Sahtu et aux Territoires du Nord-Ouest, et aider les résidents de la 
région du Sahtu à traverser cette crise. 

• Il faut travailler de concert pour résoudre les problèmes de santé mentale et de 
dépendances dans les collectivités du Sahtu, notamment en accédant aux options de 
financement disponibles et en explorant les possibilités de partenariat pour améliorer 
le soutien au rétablissement des personnes en proie aux dépendances aux TNO, y 
compris dans la région du Sahtu. 

• Il faut continuer à collaborer pour améliorer le bien-être des résidents du Sahtu. Les deux 
gouvernements s’efforceront de trouver des ressources pour rétablir le poste d’agent des 
déplacements pour raisons médicales dans la région du Sahtu, ce qui constituera un pas 
en avant pour les deux gouvernements sur la voie de la réconciliation. 

 
Faits en bref 
• Le protocole d’entente intergouvernemental reconnaît l’importance de la relation de 

gouvernement à gouvernement entre le SSI et le GTNO. 
o Le protocole d’entente engage les administrations participantes à se rencontrer 

une fois par année. 
o L’entente a été initialement signée en juin 2015 pour une période de cinq ans, et 

a été renouvelée en janvier 2021 jusqu’en 2026, pour cinq ans 
 



 

 

• Le GTNO et le SSI ont signé un protocole d’entente pour faire avancer le projet de route 
de la vallée du Mackenzie, le 10 avril , et un protocole d’entente modifié et reformulé le 
25 juillet 2024.  

 

Liens connexes 

• https://www.inf.gov.nt.ca/fr/content/documents  
• https://www.gov.nt.ca/fr/newsroom/le-gouvernement-des-territoires-du-nord-ouest-

et-le-sahtu-secretariat-incorporated  

 
 

Pour en savoir plus, communiquez avec : 
 
EIA_FINComms@gov.nt.ca 

Ministère de l’Exécutif et des Affaires autochtones 
Relations publiques et communications 
Gouvernement des Territoires du Nord-Ouest 
 
Orlena Modeste 
Directrice générale 
Sahtu Secretariat Incorporated 
867-589-4719 
 

https://www.gov.nt.ca/fr/newsroom/le-gtno-et-le-sahtu-secretariat-incorporated-signent-un-protocole-dentente-pour-le-projet
https://www.inf.gov.nt.ca/sites/inf/files/resources/amended_restated_mou_-_ssi_and_gnwt_july_25_2024.pdf
https://www.inf.gov.nt.ca/fr/content/documents
https://www.gov.nt.ca/fr/newsroom/le-gouvernement-des-territoires-du-nord-ouest-et-le-sahtu-secretariat-incorporated
https://www.gov.nt.ca/fr/newsroom/le-gouvernement-des-territoires-du-nord-ouest-et-le-sahtu-secretariat-incorporated

